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‐ Ahogy telnek az iskolai évek, egyre 

nehezebbnek tűnik megbirkózni a sok teendővel, 
egyre inkább úgy érezzük, hogy a hétköznapok 
monotonitása eluralkodik rajtunk és ezért mindig 
fáradtan ébredünk reggelente, kedvte‐lenül 
vágunk neki a sötét hajnalnak, hogy iskolába 
induljunk. 

(Túl) sok tanév tapasztalatából elmond‐
hatom, hogy nem mindig könnyű ettől elvonat‐
koztatni, és megtalálni a mindennapokban a 
vidámságot. Tehetünk‐e valamit azért, hogy 
könnyebb legyen? A válasz egyértelműen igen! 
Máris mondom, hogy miért! 

Azt tanácsolnám nektek, hogy szakad‐
jatok ki a mindennapi rutinból, ahányszor az 
időtök és az energiátok engedi. 7‐8 tanóra után 
hazamenni és egyből nekiállni a háziknak és a 
tanulásnak nem egy jó megközelítése a problé‐
mának. Ugyanígy nem szabad éjszaka tanulni és a 
hétvége minden percét is ezzel tölteni. Szánja‐tok 
időt arra, ami örömet okoz és megnyugtat, 
minden más teendő várhat.

Mostani számunkban olyan tevékenysé‐
gekről, kulturális eseményekről és más, iskolán 
kívüli tevékenységekről olvashattok, melyek 
szerkesztőinknek segítenek abban, hogy túléljék 
a mindennapokat. A legfontosabb megtalálni a 
harmóniát, annak érdekében, hogy minden fela‐
datot elvégezzünk és legfőképp boldog és 
kiegyensúlyozott életet éljünk.  

Ács Kristóf
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„Az összevisszaságban 

találod meg az 

egyszerűséget, a 

hangzavarban a harmóniát. 

A nehézségek közt mindig 

ott van a lehetőség.”

 

‐ Albert Einstein
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Exkluzív interjú a DT új vezetőségével

A választás, mint Habinyák Gergő említette nagyon szoros volt, a jelöltek 
bemutatkozó videókkal, matricákkal, plakátokkal és édességekkel kampányoltak napokon 
keresztül. Az eredményeket az előző elnökség az aznapi DT gyűlésén jelentette ki, ahol 
jelen voltak az érdeklődő 9‐es diákok is. A gyűlésen a DT‐sek megbeszélték a napirendi 
pontokat, az előző elnökség tagjai beszédet mondtak és lemondtak pozíciójukról, majd 
fény derült a sikeresen megválasztott elnökségre és a következő gyűlésen megválasztásra 
került DT‐n belül a jegyzői pozíció is. 

Elsőként Kulcsár Dominikot, a DT elnökét kérdezzük: Mi a legfőbb terved elnökként? 
„A legfőbb tervem elnökként az, hogy egy erős, egységes közösséget hozzak létre, 
amelyben minden diák szabadon kifejezheti véleményét, és részt vehet az iskolai élet 
alakításában. Fontosnak tartom, hogy növeljük a közösségi események számát és 
minőségét, és olyan programokat hozzunk létre, amelyek nem csak szórakoztatóak, hanem 
fejlesztik a diákok készségeit és tudását. Emellett szeretném jobban képviselni a diákok 
érdekeit, és biztosítani, hogy minden hangot meghallgatunk.” 
Mi tesz valakit jó vezetővé szerinted? 
„Egy jó vezetőt az empátia, a felelősségtudat és az elszántság tesz naggyá. Egy vezetőnek 
tudnia kell meghallgatni másokat, és valódi megoldásokat keresni a problémákra. Fontos, 
hogy ne a saját érdekeit tartsa szem előtt, hanem a közösség javát szolgálja. A jó vezető 
motivál, inspirál és példát mutat a csapatának, miközben megőrzi a nyitottságot és a 
rugalmasságot a változásokkal szemben.” 

A DT alelnöke, Székely Hanna: Mi motivált a kampányidőszak alatt? 
„Engem az motivált a kampányidőszak alatt, hogy megvalósíthassam ötleteimet, amik egy 

Október 11‐én iskolánkban teljes körű szavazás 
zajlott le diákjaink körében, ahol megválasztásra került 
az Ady diáktanácsának új vezetősége. Habinyák Gergő, 
12.C‐s tanuló, a DT volt elnöke így nyilatkozott a 
választás menetéről: 
„Az idei vezetőség választás igen szoros volt, hiszen a 
jelentkezők keményen meg kellett dolgozzanak 
minden egyes szavazatért, melyek végül eldöntötték, 
hogy kik lehetnek azok, akik a 2024‐2025‐ös DT 
vezetőségben lesznek majd.” 

szebb képet alkotnak a diákoknak az iskoláról és a DT‐ről 
is.” 
Milyen a kapcsolatod a többi vezetőségi taggal? 
„A kapcsolatom a többi vezetőségi tagokkal baráti, 
valamint az eddigi gyűlések, megbeszélések és progra‐
mok kivitelezése is gördülékenyen ment.” 

Kurucz Panna, programreferens: Milyen progra‐
mokat fejlesztenél a jövőben? 
„Úgy gondolom, hogy a Diáktanács számos olyan 
programokat szervezett a múltban, amelyek szinte már 
hagyománnyá váltak az évek során. Szerintem minden 
programot lehet fejleszteni, jobbá tenni, ha elég időt és 
energiát fektetünk bele.” 
Mi motivál a legjobban az ötletelések alatt? 

Folytatás a 11. oldalon
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Szeretettel: a Ti Hildétek
A „Szeretettel: a Ti Hildétek” egy történelmi 
dráma, amely Hilde, egy fiatal német nő életét 
mutatja be a második világháború idején. A 
főhősnő beleszeret Hansba, a Vörös Zenekar 
nevű, német ellenállási csoport egyik tagjába. 
A csoport tagjai titokban a német rezsim ellen 
küzdenek, annak ellenére, hogy ez 
köztudottan komoly veszélyekkel jár.
A cselekmény tragikus fordulatot vesz, amikor 
a német titkosrendőrség letartóztatja az 
ellenállási csoport tagjait. Hilde ekkor már 
várandós, és börtönben kell szembenéznie a 
nehézségekkel. A fogságban Hilde tanúságot 
tesz a lelkierejéről, mivel megszüli gyermekét, 
emelett mindvégig hű marad elveihez és férje 
emlékéhez. A film középpontjában az emberi 
kapcsolatok, valamint az önfeláldozás áll.

Sonic 3
A „Sonic a sündisznó 3” folytatja a népszerű 
videojáték filmes adaptációját, melynek 
premierjét 2024. december 20‐ára tervezik. A 
történetben Sonic és barátai, újabb kalan‐
dokra indulnak, ezúttal egy másik gonosztevő 
ellen. A film várhatóan nagy hangsúlyt fektet 
majd barátság és hűség témáira, miközben a 
főszereplő egyre komolyabb kihívásokkal 
nézhet szembe.

Sorbán Édua

Hogyan tudnék élni nélküled?
A „Hogyan tudnék élni nélküled?” magyar 
zenés vígjáték, mely december 12‐én kerül 
először bemutatásra. A film egyik főhőse Lili, 
aki egy nap rábukkan anyja naplójára és 
emellett egy köteg szerelmes levélre. 
Miközben olvasni kezdi őket, megelevenedik 
előtte a múlt, a kilencvenes évek egyik 
felejthetetlen nyara, amely Eszter és Gergő 
történetét meséli el a Balaton partján. A 
filmvásznon Törőcsik Franciska és Ember 
Márk mellett megjelenik Marics Peti is, akik 
együttesen mutatják be, hogyan hangolta át 
teljesen egy vakáció kétfiatalember életét.
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Hétvégi hajsza (Weekend in Taipei)
Akció‐vígjáték, amelyben a főszereplők egy 
hétvégi találkozás során váratlanul hatalmas 
bajba kerülnek. A történet középpontjában 

két barát áll, akik eltervezték, hogy a 
városban töltenek el egy egyszerű hétvégét, 
ám gyorsan bűnügyek és üldözések közepén 
találják magukat. Ahogy a cselekmény 
kibontakozik, a főhősöknek egyre veszélye‐
sebb helyzetekből kell kivágniuk magukat, 
miközben humoros szituációk sorába és 
meglepő fordulatokba ütköznek. A film 
vártak szerint szórakoztató és meglepő 
jelenetekkel lesz tele, a premierjére pedig 
december 5‐én lehet számítani.

Decemberi filmpremierek
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Valószínűleg mindenki hallott már a 
Forma‐1‐ről. Gyors kocsik mennek körbe‐körbe 
egy pályán, másfél órán keresztül. Most, hogy 
közeledünk a 2024‐es szezon végéhez, egy 
összefoglalót hoztunk nektek, meg néhány 
érdekességet, hogy mi is várható a következő, 
2025‐ös szezonban és hogy miért is lesz majd 
érdemes nézni, követni majd ezt a technikai 
sportot. Azt biztos hallottátok már, hogy Max 
Verstappen lassan 4 éve a világbajnok és 
javarészt ő nyert minden futamot. Az idei 
szezonra ez nem igaz, ugyanis idén meglepe‐
tésszerűen nagyon sok pilóta felállhatott a 
dobogó legfelső fokára. Ezek mellett, a 
McLaren mindkét versenyzője bezsebelhette a 
legelső nyereségüket is. Lando Norris legelő‐
ször Miamiban állhatott a dobogó tetejére, 
majd később két első helyezettnek járó kupát 
tudhatott még a magáénak; a Holland és 
Szingapúri nagydíjakat. Csapattársa, Oscar 
Piastri pedig eddig a Magyar nagydíjat és az 
Azerbajdzsánit nyerte meg. Ha ez nem elég, 
rengeteg meglepetés ért még minket idén: 
Charles Leclerc megnyerte végre a hazai 
futamát Monacóban, majd a Tifosinak (Ferrari 
rajongók) nagy örömet szerezve, Olaszban és 
az Egyesült Államokban is nyert. A Ferrari másik 
pilótája, Carlos Sainz neve alászintén két 
győzelmet lehet írni eddig: Ausztrália és 
Mexikó. A Mercedes pilótája, Lewis Hamilton 
(akit szerintem nem kell bemutatni senkinek) a 
Nagy‐Britanniai és Belgiumi futamot nyerte 
meg. Természetesen a másik pilóta, a 63as 
számmal versenyző, George Russel is nyert 
idén, Ausztriában. Mint már említettük, idén 
nagyon színes a paletta nyertesek terén, amitől 
csak még érdekessebbé vált az idei 
szezon. Említésre méltó még az is, hogy év 
közben el kellett búcsúznunk két szeretett 
pilótától: Logan Sargeanttól és Daniel 

Riccardótól. Nem gyakori az, hogy a csapa‐
tok év közben vátogatják a versenyzőiket! 
Logan helyére a Williams csapthoz Franco 
Colapinto került, Daniel helyére pedig Liam 
Lawson érkezett a Visa RB csapathoz. A 
világbajnoki címért is jelenleg kűzdelmek 
folynak. Ugyan Verstappen az első, de Norris 
egyre közelebb van hozzá pontokban. 
Szintén ez a helyzet Leclercel, aki jelenleg 
harmadik. Nagy a nyomás minden csapatnál, 
főleg így, hogy közeledünk a szezon 
végéhez. Egyelőre viszont, nagyon úgy tűnik, 
hogy idén is Max Verstappen lesz a 
világbajnok. Na de mi várható jövőre? Erre a 
kérdésre egy szóban lehet válaszolni: 
változás. Kocsi újítások, de leginkább pilóta 
és csapat cserék. Bizony, a sokak által kedvelt 
Ferrari duó (C2) is felbomlik, ugyanis a Ferrari 
nem hosszabította meg Carlos Sainz 
szerződését, így a 2025‐ös évtől, a Williams 
csapatát fogja erősíteni. Ez sokak‐nál 
felbáborodást keltett, ugyanis a helyére nem 
más, mint Lewis Hamilton fog kerülni. Bizony, 
Hamilton, aki a Mercedesnél van már 10 éve, 
átmegy a Ferrarihoz; az ő helyére pedig Kimi 
Antonelli jön, aki eddig Forma 2‐es versenyző 
volt. Változás várható még a Haas csapatánál 
is, ahol majd szintén egy Forma 2es 
versenyzőt üdvözölhetünk, Oliver Bearmant. 
Ő már részt vett ebben az évben két 
futamon is helyettesítve más Forma 1es 
versenyzőket és történelmet írt, ugyanis két 
külömböző csapatnál szerzett pontot, 
ugyanabban az évben (Ferrari és Haas), úgy, 
hogy nem is volt hivatalos F1es versenyző. A 
legtöbb csapatnál viszont még rejtély, hogy 
mi fog történni. Összességében ennyi lenne. 
Az biztos, hogy fordulatos futam évet 
tudhatunk magunk mögött. De még milyen 
lesz a jövő év!

Kis‐Mihály Eszter, Kállai Fruzsina
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Karácsony

Londoni karácsonyi vásár
A vásár a Hyde Parktól a 
Southbank Centre‐ig húzó‐
dik, s november 21‐től ja‐
nuár 5‐ig látogatható min‐
den lelkes ünnepsze‐rető 
számára. Több mint 100 
stand pompázik a híres 
parkban, a korcsolyapá‐
lyát körülölelve és hangu‐
latos világításokkal díszít‐
ve. Ez a vásár is bevezet 
minden egyes látogatót 
különböző kulináris vilá‐
gokba s ellátja őket meg‐
felelő ajándékokkal a sze‐
retteik számára, viszont 
valahogy mégis különb a 
jellegzetes brit karácsonyi 
hangulat miatt.

Bécsi karácsonyi vásár‐ Rathausplatz
A csodás bécsi városháza előtt találha‐
tó karácsonyi vásár november 16‐tól 
december 26‐ig várja azokat a lelkes 
látogatókat, akik ké‐
szen állnak egy mesebe‐
li estét tölteni a város‐
ban, a legszebb ünnep‐
re hangolódva. Ez a ka‐
rácsonyi vásár sokkal 
több, mint egy piac, 
ugyanis számos varázs‐
latos programmal fo‐
gadja a gyerekeket és 
felnőtteket is egyaránt. 
Több mint 70 stand kí‐
nál csodás kézzel készí‐
tett ajándékokat, for‐
ralt bort s minden ízvi‐
lágnak megfelelő ételt.
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 Budapesti karácsonyi vásár ‐ Magyarország fővárosa idén is kitett magáért, s november 15‐től január 1‐ig 
látogatható a karácsonyi vásár, ahol nem csak  a 12 centiméteres óriási karácsonyfa pompázik hangulatos 
színekben, hanem minden más is. Budapest ikonikus karácsonyi vására a Szent István téren már négyszer is 
elnyerte Európa legszebb vására díját, s ez nem is csoda, mivel tele van gasztro kalandokkal, programokkal, 
fényfestéssel és megannyi csodás kézműves tárggyal. Mindenképp megéri a látogatást!

Forró Bori,   Tapaszi Jessica
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Karácsony

Nagyváradi karácsonyi vásár
Nagyváradon idén a karácso‐
nyi vásár november 29‐től egé‐
szen december 26‐ig várja az 
érdeklődőket a városköz‐
pontban és annak környékén. 
Városunk, a jól megszokott 
módon, ismét káprázatos 
díszbe öltözik, hogy mindany‐
nyiunk számára elhozza a ka‐
rácsonyi hangulatot. A csodás 
dekorációk mellett idén is 
részünk lehet koncertekben, 
lehetőségünk lesz a színház 
előtt korcsolyázni, és kipró‐
bálni meganynyi kézműves fi‐
nomságot!

Kolozsvári karácsonyi vásár
Az UNTOLD által szervezett 
kolozsvári karácsonyi vásár 
november 22‐től január 1‐ig 
lesz látogatható. A legszebb 
ünnepre készülődve a Polgár‐
mesteri Hivatal már fel is állí‐
tott egy 20 méter magas fe‐
nyőfát a város főterén. Termé‐
szetesen Kolozsvárról sem 
hiányoznak majd az ismert 
fellépők, gyönyörű világítás‐
ok, az óriáskerék és az elen‐
gedhetetlen bódék, melyek 
kínálatában akár megtalálhat‐
juk a tökéletes ajándékot sze‐
retteink számára.
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 Budapesti karácsonyi vásár ‐ Magyarország fővárosa idén is kitett magáért, s november 15‐től január 1‐ig 
látogatható a karácsonyi vásár, ahol nem csak  a 12 centiméteres óriási karácsonyfa pompázik hangulatos 
színekben, hanem minden más is. Budapest ikonikus karácsonyi vására a Szent István téren már négyszer is 
elnyerte Európa legszebb vására díját, s ez nem is csoda, mivel tele van gasztro kalandokkal, programokkal, 
fényfestéssel és megannyi csodás kézműves tárggyal. Mindenképp megéri a látogatást!

Forró Bori,   Tapaszi Jessica
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Annyiszor volt ez velem már,
De mégsem rázhatom le,

Oly szépek vannak, minden lány,
Bár nem lehet egyik sem e:

Szerelem, mert általános:
Büszkeség, a kevélység,

Önpusztítás s bizonytalanos:
„Halálig szép vagyok‐é én?”

Kétség a mai szerelem,
Abuzálás s átkozás,

Mégsem lépnek abból ők el,
Mert múltjuk traumatizált:

És erre mondják: szerelem.

Üveges István

Hullócsillag száll az égen
Augusztusi éjszakán

Felfedeztem szemeidben
A csillag úticélját.

Felém tart az üstökös
Engem céloz gombszemed

Beterít a sűrű köd
De elkaptam tekinteted.

Fejem válladon pihen meg
S csak kémleljük az eget

Csillagzápor van odafenn,
Magasan, a hegyekben.

Hideg szél tépi hajamat,
Szinte fázom karjaidban

Nem hallok mást csak kacajod:
,,De szeretlek angyalom!”

Álom gyűl a szemembe,
Elalszom a hidegben,

S szemeiddel álmodom:
Gyönyörű a csillagzápor!

Nilgesz Irisz

Tehetségeink

Modern szerelem

Csillagszem
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Szerintem mindenkiben megfordult 
már az a kérdés, hogy milyen lehet a 
színészélet a színfalak mögött. A jó hírem 
az, hogy most megosztok veletek pár olyan 
dolgot, ami a kulisszák mögött történik, és 
azt is megemlítem, hogyan kerülhetsz be a 
színházba.

A mai világban sokan hiszik azt, hogy 
a színházban reggeltől estig tartanak a 
próbafolyamatok. De akkor most mi is az 
igazság? Ebben a témában hoztam nektek 5 
kérdést és választ, ami magyarázatot ad a 
hétköznapi tévhiteinkre.

1. Mennyi idő összerakni egy előadást?
Az előadások összerakási ideje eltérő. 
Vannak olyan esetek, amikor két hét alatt 
raknak össze egy darabot a színművészek, 
amik általában a prózai előadásokra jellem‐
zők, vagy a táncszínházi előadásokra. Ami‐
kor viszont zenés darabokra, akár musical‐
re vagy operettekre gondolunk, azokat hat 
hét alatt, azaz másfél hónap alatt szokták 
színpadra állítani. De ez változhat,  ha netán 
van egy külsős színész, más városból, or‐
szágból vagy társulattól.
2. Hány órát dolgoznak egy nap a színészek? 
A színházi próbák kétszer négy órát 
jelentenek, ami megegyezik egy irodában 
dolgozó ember munkaidejével is, ami ugye‐
bár nyolc óra. Természetesen a próbafo‐
lyamatok elején még sokszor csak napi négy 
óra próbáról beszélünk, ami után, még az 
előadás bemutatója előtt,  intenzív 
próbahetek vannak, amik általában két 
teljes héten át zajlanak, olyankor nyolc órát 
próbálnak a társulatok.

3. Hogyan tudják meg a színészek, hogy 
melyik szerepet kapták meg?

Minden előadás előtt, amikor egy külföldi 
rendező, vagy akár koreográfus jön, tarta‐
nak egy válogatót, úgy nevezett castingot, 
ezután a szerep elvárásainak megfelelően 
kiosztják a szerepeket a színészeknek. De 
miért is lehet a koreográfusnak is szerepe 
benne? 
A musicalekben vagy akár az operettekben 
sokszor minden szereplőnek táncolnia kell, 

ezért a színésznek könnyebb, ha tud 
táncolni, valamint a próbafolyamat is 
gördülékenyebben fog menni.
4. Ki figyeli a történéseket, és irányít, hogy 

minden jó legyen?
Az előadásokat az ügyelő figyeli, és ő is 
irányítja őket. Ő az, aki behívja a színésze‐
ket a jelenethez, ő irányítja a  háttér‐
munkásokat, és ő felel azért, hogy a né‐
zőknek is jelezzen, amikor kezdődik a 
következő jelenet.

5. Hogy kapják a fizetést a színészek?
A színészek fizetése teljesen eltér a meg‐
szokottól, mivel nekik nincs fix fizetésük. 
Minden előadás után kapnak egy összeg‐
et, ami csak egy előadásra szól. Valamint a 
próbaidőszakra is kapnak egy összeget, 
ami csak arra felkészülési időszakra vonat‐
kozik, amíg a próbák zajlanak. Ezért sok‐
szor nincs egy fix fizetésük a színészek‐
nek, hanem mindig változó.

+ Hogyan lehet bekerülni egy színházi 
színdarabba?

Mindegyik színház szokott olyan 
előadásokat játszani, ahova szükség van 
gyerekszereplőkre, ahova castinggal 
válogatják be a gyerekeket, tehetségük, 
valamint a darab elvárásai szerint. De ha te 
nem szeretnél a színpadon játszani, akkor 
jelentkezhetsz önkéntesnek, azaz a 
színházban segíthetsz a nézőknek, 
valamint sokszor ingyen nézheted végig a 
főpróbákat is!

Sztankovits Noémi

Kulisszatitkok
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Exkluzív interjú a DT új vezetőségével

Ambrus Attila “a Viszkis rabló” néven 
vált híressé, miután 1993‐ban végigvitte első 
rablását és az azt követőeket, de nem tudták 
őt beazonosítani, csak azt tudták róla, hogy 
tömény alkohol szaga volt mindig,  és innen 
pedig felkapottá vált. Ezt mutatja be “A 
Viszkis” című film, vagyis azt, hogy hogyan 
élte meg Ambrus Attila a gyerekkorát, miként 
lett kitiltva a templomból,  és hogyan vitt el 
mindent, ami mozdítható volt, hogyan szökött 
át a határon a kommunista időkben, hogyan 
élte hétköznapjait anélkül, hogy bárki sejtette 
volna kilétét, és végül, hogyan fogták el az 
ártándi határátkelőnél, amikor a bűntársa 
végre megszólal a vallatószobában, és 
leleplezi a Viszkis rabló valódi kilétét. A film 
vetítésére a margittai művelődési házban 
került sor. Az esemény szervezői, a MIK 
(Margittai Ifjak Köre) és elnöke, Barczag 
Szabolcs még magát a Viszkist is meghívta. 
Vele készítettem interjút egy közönség‐
találkozón.

Sz.E.: Egy pár kérdést szeretnék 
feltenni. Az első pedig az, hogy mi vezette 
arra, hogy bankot raboljon? 

A.A.: Hát egyrészt a kilátástalanság, 
másrészt rájöttem arra, hogy nem működik a 
rendszer, magyarán a 90‐es évek elején 
Magyarországon nem lehetett beszélni bank‐
biztonságról, és az értékeket nem védték 
rendesen. 

Sz.E.: Hozzájárult‐e az, amiket megélt 
gyermekként ahhoz, hogy a későbbiekben 
rablásokat vigyen véghez? Ha igen, akkor mi 
volt az? 

A.A.: Persze, hogy hozzájárult. Ok‐
okozati összefüggés. Ahhoz, hogy valaki 
bankot raboljon, annak kell legyen előélete, 
valamilyen trauma érje, történjen valami a 
családban, rossz gyermekkora legyen, meg 
akarjon felelni valakinek. Ez nagyon komplex, 
és nem arról szól, hogy reggel felkelek, és 
akkor eldöntöm, hogy mától bankrabló le‐
szek, hanem ennek van egy folyamata. Ami 
nálam azt jelenti, hogy én voltam  javító‐
intézetben, tehát ugye nagyon sok olyan 
dolog volt az életemben, ami miatt úgy ére‐
ztem, hogy nekem a törvényeket nem kell 
betartani. 

Sz.E.: Hány éves volt, amikor először 
lopott el valamit? 

A.A.: Öt… öt évesen… már az óvo‐
dában. Az egész életem erről szólt… addig, 
ameddig le nem csuktak. Addig vittem 
mindent, ami nem volt lebetonozva.

Sz.E.: A rablások során mi ment végig 
a fejében? 

A.A.: Hát az, hogy túléljem! 
Sz.E.: És amikor elfogták, akkor mi 

ment végig a fejében? 
A.A.: Az, hogy valahogy ezt is túl kell 

éljem! Az, hogy találjak valami célokat. 
Sz.E.: Ha visszamehetne az időben, 

hogy valamit másképpen tegyen, akkor mi 
lenne az? 

A.A.: Hát, sajnos nem tudok 
visszamenni az időben. Én azt gondolom, 
hogy ez így volt jó, ahogy volt. Ennek meg‐
volt az árnyékos oldala, megvolt a napos 
oldala. Én megbűnhődtem azért, amit 
csináltam, nem úsztam meg olcsón a 
dolgokat. 

Sz.E.: Az utolsó kérdésem pedig az, 
hogy mit üzen a mai fiatalok számára? 

A.A.: Hát semmiképpen ne azt csinál‐
ják, amit én csináltam. Elsősorban tanul‐
janak, rengeteg olyan szakma van, amiből 
tisztességesen meg lehet élni. Sportol‐
janak… sokat! És ami nagyon fontos:  legye‐
nek elfogadóak! 

Sz.E.: Köszönöm szépen! 
A.A.: Én is! 

A közönségtalálkozón kívül egy exkluzív 
előadásra is sor került, ami a “Whiskey a 
viszkissel” címet kapta, ahol whiskeykülön‐
legességek kóstolására került sor, és meg‐
hallgathattunk néhány történetet is, csak azt 
nem tudtuk meg, hogy a Viszkis hova ásta el 
a pénzt!

Szűcs Evelyn

Interjú a viszkissel
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„Engem legjobban a diákok motiválnak. Arra gond‐
olok, hogy nekik, mint résztvevők milyen lenne egy 
program. Próbálok minél kreatívabb és élvezete‐
sebb programokon ötletelni, hogy egy élményt 
hozzak létre a tanulóknak.” 

Perei Péter, média referens: A média terén 
miben vagy a legerősebb és hogy alkalmaznád ezt a 
DT‐ben? 
„Úgy gondolom hogy a képszerkesztés vagy 
designing területeken vagyok a legerősebb. Ez ma‐
gába foglalja a különböző plakátok és posztok 
megszerkesztését vagy esetleg különböző karak‐
terek megrajzolását és egyebeket. Kiskorom óta 
foglalkoztattak ezek a dolgok és mai napig imádom 
csinálni. Véleményem szerint ezek a tudásaim ren‐
geteg esetben alkalmazhatóak a DT‐ben, hisz min‐
den eseményhez kell készíteni egy jól átlátható és 
figyelemfelkeltő posztot vagy esetleg plakátot.” 
  Részt veszel iskolán kívüli tevékenységekben, 
amelyek hozzájárulnak a fejlődésedhez? „Igen, je‐
lenleg egy adobe illusztrátor tanfolyamon veszek 
részt, ami nagy előnyömre válhat a jövőben, ezáltal 
növelve a DT‐s tartalmak minőségét a szociális 
platformokon.” 

Blaskó Péter, a DT jegyzője: Mit üzennél 
azoknak a diákoknak akik nem DT‐znek / nem 
ismerik a DT‐t? 
 „Azt üzenném nekik, hogy feltétlenül kezdjék el. Ha 
úgy gondolják, hogy újként nem tudnak érvé‐
nyesülni, nagyobbat nem is tévedhetnek, progra‐
mok szervezésére akár első gyűléseden is lehet 
jelentkezni, mellesleg lesznek melletted olyanok, 
akiknek már van tapasztalatuk és kisegítenek téged. 
Ha visszamehetnék az időben, a megvál‐toztatott 
dolgok között biztos nem szerepelne a diáktanács 
mellőzése.” 

Szerinted milyen pozitív hatásai vannak ha 
valaki DT‐zik? 
„A DT által megtanulsz csapatban dolgozni, érde‐
kes programokat szervezni, problémákat megolda‐
ni, de a legfontosabb, hogy egy összetartó közös‐
ség tagja lehetsz. Szerintem a megye egyik legaktí‐
vabb, legprofibb diáktanácsa van az Adyban, így a 
lehető legjobb példa van elétek terítve.”

Molnár Mária

Elnök:

Kulcsár Dominik 

Alelnök:

Székely Hanna 

Programreferens:

Kurucz Panni 

Média referens:

Perei Péter 

Jegyző:

Blaskó Péter

Exkluzív interjú a DT új vezetőségével
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